
SDRUŽENÍ HASIČŮ ČECH, MORAVY A SLEZSKA 

OKRESNÍ SDRUŽENÍ HASIČŮ ROKYCANY 

Klostermannova 635 Rokycany Plzeňské Předměstí 33701 

 

 

ZÁPIS 

 

 

ze shromáždění představitelů sborů dobrovolných hasičů okresu Rokycany  

ze dne 25. listopadu 2023 v Bušovicích 

 

Program jednání:  

 

1. Zahájení, schválení programu 

2. Volba zapisovatele, ověřovatelů zápisu, mandátové a návrhové komise 

3. Kontrola usnesení 

4. Zpráva mandátové komise 

5. Zpráva o činnosti Okresního sdružení hasičů za rok 2023 

6. Čerpání rozpočtu za leden - říjen 2023 

7. Zpráva okresní kontrolní a revizní rady 

8. Návrh rozpočtu na rok 2024 

9. Zprávy odborných rad 

10. Příprava řádných valných hromad SDH a okrsků 

11. Diskuse 

12. Návrh na usnesení - schválení 

13. Závěr 

 

 

1. Zahájení 

Shromáždění zahájil starosta OSH Miroslav Frost, který uvítal přítomné 

představitele sborů dobrovolných hasičů. Hosté se na jednání nedostavili, 

ačkoliv byli pozváni zástupci HZS Pk, HZS ÚO Rokycany, zástupce SH 

ČMS, zástupce KSH Pk  a starosta obce. Omluvila se starostka SH ČMS a 

ředitel HZS ÚO Rokycany.  

Starosta Frost dále vyzval k minutě ticha za kolegy, kteří již nejsou mezi 

námi.  

Předal slovo řídícímu jednání Miloši Svobodovi.  

Miloš Svoboda přečetl přítomným program jednání, program byl 

schválen. 
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2. Volba zapisovatele, ověřovatelů zápisu, mandátové a návrhové 

komise a skrutátorů: 
     Volbu provedl Miloš Svoboda: 

      
     Zapisovatel               Věra Sedláčková, SDH Přísednice 

     

     Ověřovatelé zápisu   Stanislav Mudra, SDH Líšná 

                                         Petr Marek, SDH Mýto 

     Mandátová a návrhová komise:    
                                        Zbyněk Knot, SDH Třebnuška 

                                        Jan Sedláček, SDH Přísednice 

                                        Radek Franta, SDH Kříše 

     Skrutátoři:               Ivana Andělová, SDH Zbiroh 

                                                  Šárka Frostová - SDH Cheznovice 

               Tento návrh byl přítomnými schválen. 

 

 

3. Kontrola usnesení  ze shromáždění představitelů sborů 22.11. 2022 

ve Strašicích - přečetl Miloš Svoboda: 

Usnesení z předchozího shromáždění je plněno s výjimkou bodu, který 

ukládá zajistit rozhodčí na krajskou soutěž v PS -   nebylo zajištěno.  

 

4. Zpráva mandátové komise: 
Přednesl předseda mandátové komise Zbyněk Knot - SDH Třebnuška: 

     Na dnešní jednání bylo pozváno 66 představitelů SDH s hlasem  

     rozhodujícím, přítomno je 38 představitelů SDH, tj. 57,5%. 

     Dále jsou přítomni 3 členové výkonného výboru OSH Rokycany a  

     1 host. Shromáždění představitelů sborů je usnášení schopné, potřebné  

     kvórum je 34 hlasů.  

 

5. Zpráva o činnosti okresního sdružení hasičů za rok 2023 - přednesl 

starosta OSH Miroslav Frost:  

Hovořil o všech oblastech činnosti OSH - o práci výkonného výboru, 

který se schází pravidelně dle plánu práce a řeší rozpočet, přípravy 

soutěží, školení, žádosti o vyznamenání a další úkoly, které vyplývají 

z činnosti OSH i sborů během roku.  

Hovořil o práci odborných rad - při OSH Rokycany pracuje ORM, 

ORP, OROO, OKRR a ORP, která bohužel v letošním roce neměla 

žádnou činnost, protože se dosud nepodařilo zajistit vedoucího této 

rady. Zprávy o činnosti odborných rad přednesou jejich vedoucí.  
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M. Frost informoval o dotacích, které OSH v letošním roce obdrželo - 

dotace MŠMT, MV, NSA a Pk, informace  o jejich čerpání bude 

uvedena ve zprávě o čerpání rozpočtu.  

Oblast soutěží  - starosta hovořil o okresním kole soutěže v PS, o 

okresním kole Plamen, okresním kole ZHVB a rovněž o nedotačních 

soutěžích MH, což byla soutěž v pexesu a odborkách, požární útoky 

MH a noční soutěž MH. Podrobnou zprávu podá vedoucí ORM 

Jarmila Baslová.  

Starosta informoval i o udělených vyznamenáních pro členy sborů a o 

činnosti aktivu ZH. 

Na závěr zprávy poděkoval všem za jejich práci v letošním roce, a to 

nejen hasičům, ale i jejich rodinným příslušníkům, kteří jim umožňují 

tuto dobrovolnou činnost vykonávat.  

 

 

6. Čerpání rozpočtu za leden - říjen 2023 - informovala Věra 

Sedláčková: 

Příjmy - v letošním roce nám byly přiznány vyšší dotace, než jsme 

předpokládali v plánu rozpočtu, bylo nám však sděleno, že v příštím 

roce budou dotace kráceny o cca 50%. Prozatím přišly na účet dotace 

NSA (okresní kola Plamen, PS) a dotace Pk. Je zvýšená částka příjmu 

členských příspěvků, protože při sestavování rozpočtu na tento rok byl 

předpokládán vyšší počet ukončení členství z důvodu navýšení 

členských příspěvků.  

   Výdaje - bude překročena částka na cestovné - výše cestovného se  

    odvíjí od počtu cest zejména do Přibyslavi, dále se hradí cestovné  

    pouze na jednání na KSH. Překročena je i položka školení v sekci ORM 

    - v letošním roce bylo pořádáno jednak školení rozhodčích MH a  

    jednak kurs Trenér, který je nutný pro vedoucí MH. V plánu rozpočtu  

    pro příští rok se bude s těmito výdaji počítat. Ostatní položky výdajů - 

    položky z vlastních zdrojů jsou v souladu s plánem, dotační položky 

    jsou v souladu s výší přidělených dotací.  

    Zpráva o čerpání rozpočtu za leden- říjen 2023 byla přítomnými  

    schválena.  

     

7. Zpráva okresní kontrolní a revizní rady - Ing. Karel Dlouhý: 

Revizní rada se v uvedeném období sešla 2x, pracuje ve složení: 

předseda Ing. Karel Dlouhý, členové Hana Kalivodová, Jiřina 

Burýšková, Šárka Frostová a Ivana Andělová. OKRR  kontrolovala  

pokladní i bankovní doklady, výpisy z účtu, pokladní hotovost, čerpání 

dotací, byly kontrolovány i výsledky inventur za rok 2022 a zápisy 

z jednání odborných rad  a celkově i  účelnost vynakládaných  



Str. 4 z 8 

prostředků. Účetnictví je vedeno v účetním programu Pohoda. Při 

kontrolách OKRR nebylo shledáno závad. Ze všech jednání OKRR 

jsou vyhotoveny zápisy, ve kterých jsou uvedeny výsledky kontrol.   

               Ing. Dlouhý hovořil i o zvyšování členských příspěvků - na 

               předchozím shromáždění bylo dohodnuto, že příspěvky se budou  

              zvyšovat dle procenta inflace. Vzhledem k tomu, že v letošním roce  

              bude OSH hospodařit s přebytkem (vyšší dotace a nižší úbytek členů,  

              než byl předpoklad), se příspěvky na příští rok zvyšovat nebudou. Dále  

              potom bude postupováno podle míry inflace. 

 

Zpráva OKRR byla přítomnými schválena. 

 

8. Návrh rozpočtu na rok 2024 - přednesla Věra Sedláčková: 

Příjmy - výše příjmu i odvodu členských příspěvků je plánována podle 

počtu členů. Bude zvýšena položka prodejní materiál - zvyšující se 

ceny medailí i ostatního materiálu. Předpoklad výše dotací - jak bylo 

řečeno, dotace budou kráceny cca o 50%, předpoklad dotačních 

příjmových  položek - MŠMT, NSA i MV bude tedy takto pokrácen.  

Výdaje - bude zvýšena položka cestovné, jehož plán byl v roce 2023 

podhodnocený, i když se  hradí pouze cesty do Přibyslavi a na jednání 

na KSH. Dále bude zvýšena částka na školení vedoucích, rozhodčích a 

trenérů ORM. Výdaje na provoz a na okresní kola soutěží budou 

obdobné jako v letošním roce, z důvodu nižších dotací však bude 

muset výt proúčtována větší částka do vlastních nákladů. I přes snížení 

dotací počítá rozpočet v roce 2024 s přebytkem. 

Návrh rozpočtu na rok 2024 byl přítomnými schválen. 

 

9  . Zprávy odborných rad: 

Odborná rada mládeže - Jarmila Baslová: 

Hovořila o činnosti rady, o jednáních na OSH i o pořádaných  soutěžích, 

ať už postupových - Plamen, ZHVB, tak i o nedotačních soutěžích MH., 

což je soutěž v pexesu a odborkách, požární útoky MH, noční soutěž MH.  

Přečetla výsledky soutěží, jména vítězů i jména rozhodčích.  Informovala 

o školení vedoucích MH. Hovořila o krajských kolech soutěží. Jarmila 

Baslová rovněž hovořila o soutěži PO očima dětí, která byla 

vyhodnocována spolu s ORP.  

V roce 2024 bude okres Rokycany pořadatelem krajského kola Plamen a 

rovněž pořadatelem krajského kola ZHVB. 

Na závěr poděkovala všem, kteří pomáhali v letošním roce při činnosti 

ORM a rovněž starostům obcí, ve kterých se soutěže mladých hasičů 

pořádaly. 
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Odborná rada prevence - za nepřítomného vedoucího ORP Marka 

Sýkoru přečetl zprávu Miroslav Frost: 

Z důvodu nemoci vedoucího ORP se v letošním roce se rada dosud 

nesešla, jednání se uskuteční v měsíci prosinci. V březnu proběhlo 

vyhodnocení soutěže PO očima dětí, účast soutěžících dětí vyla vyšší, než 

v předchozím roce. Preventivní činnost je podporována v mnoha sborech 

a stále je třeba mít na paměti, že je stále náročnější oslovit ve sboru lidi, 

kteří jsou ochotni prevenci dělat a věnovat jí svůj čas. O to více je 

nutnosti takových kolegů vážit a podporovat je.  

 

Odborná rada ochrany obyvatelstva - zprávu přednesl Vladislav Strejc: 

Proběhlo jednání na ÚO HZS o spolupráci se SH ČMS, v podstatě se však 

neví, jak b y měla tato spolupráce vypadat. Rovněž starosta města 

Rokycany nabídl při jednání svoji pomoc, ale nedošlo k žádné další reakci 

či pokračování. Ze strany státní správy či jiných zodpovědných 

profesionálů by mělo přijít vyjádření, jak by taková pomoc měla vpadat a 

zda je potřeba či nikoliv. Současný stav vychází z předpokladu, že 

v případě vzniku mimořádné události je dovoleno našim sborům 

poskytovat dobrovolníky a sbírky pro případnou pomoc, ale není zájem 

takovou pomoc a spolupráci připravovat předem, připravovat organizační 

strukturu, základní proškolení atd. Po celý rok se pracovalo na směrnici 

pro práci s dobrovolníky pro ochranu obyvatel. Bohužel se ji nepodařilo 

dokončit. Existují dvě odlišné koncepce.  

Je jasné, že skupiny dobrovolníků OO nebudou součástí každého sboru.  

Při vyplňování Hlášení o činnosti SDH by měl vzít každý sbor v potaz, 

zda skutečně má ustavenou Skupinu dobrovolníků OO podle směrnice o 

jejich ustavování. Na příští rok navrhlo KSH Pk zorganizovat seminář či 

konferenci pro techniky ochrany obyvatel jednotek a pověřené  osoby pro 

ochranu obyvatel se sborů a okresů. Doufáme, že s přispěním starostů 

sborů se podaří naplnit sál lidmi s upřímným zájmem v tomto oboru 

působit a přispět k jeho rozvoji a šíření ve svém okolí.  

 

   10 . Příprava řádných valných hromad SDH a okrsků 

          Hovořil Miloš Svoboda - uvedl, že funkční období, které mělo  

          končit v roce 2025, se prodlužuje o 1 rok, volby budou v roce 2026.  

          Materiály k zabezpečení valných hromad obdrželi starostové v obálkách.  

          Valné hromady sborů musí být ukončeny do 31. 1. 2024, valné hromady  

          okrsků do konce února 2024. Přílohou pokynů k valným hromadám jsou i  

          termíny, do kdy musí být odeslány jednotlivé výkazy. 
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   Miloš Svoboda hovořil o výročích sborů, které budou v příštím roce,   

   Pokud by sbory požadovaly pro své členy vyznamenání, musí předat návrhy  

   na OSH včas, aby mohly být schváleny na KSH, případně SH ČMS. 

 

11.  Diskuse: 
       Věra Sedláčková - informovala o tom, že výkazy o majetku musí být 

       odesílány pouze datovými schránkami. Na sbory bude odeslán e-mail 

       s podrobnými pokyny. Pokud by sbor žádal jakoukoliv dotaci, musí mít  

        odeslaný tento výkaz do konce měsíce dubna.  

       Miroslav Frost požádal starosty sborů - kdo by chtěl v příštím roce pořádat  

        soutěž v požárním sportu, sdělte to prosím na kancelář OSH. 

 

        František Pokštefl, SDH Osek - hovořil o zajištění soutěží MH - stále se  

        hovoří o tom, jak nás děti reprezentují na soutěžích, ale k některým  

        soutěžím má výhrady: okres kolo Plamen na Břasích - starosta OSH by měl 

        zahajovat soutěž a po ukončení soutěže předávat dětem diplomy a ceny, na 

        této soutěži starosta na zahájení nebyl a navíc bylo diplomů nakonec 

        málo, musely se dotiskovat. 

        Soutěž ZHVB v Habru - starosta nebyl ani na zahájení, ani na ukončení  

        soutěže. SDH Osek očekával, že starosta OSH poděkuje před dětmi  

        soutěžícímu Václavu Němečkovi, který se na KK Plamen umístil na  

        8. místě a postoupil do republikového kola. Nestalo se tak. Dále - každé  

        dítě, které se zúčastní soutěže, by mělo dostat medaili, kterou si může 

       odnést domů. 

       Stravování na soutěžích - děti dostaly dvě nožičky párku a slabý  

       krajíček chleba. Musíme si uvědomit, že děti budou jednou našimi  

       nástupci, měli bychom si jich více vážit, děti to dělají pro nás, ne my pro  

       ně. Děti budou ubývat, je třeba dělat pro ně co nejvíce. Musíme se zaměřit 

       na krajské kolo Plamen, které proběhne v příštím roce v Rokycanech.  

       Pokud by Jarmila Baslová potřebovala pomoc při soutěžích, může se na  

       SDH Osek kdykoliv obrátit. Příštím rokem bude na Oseku noč. soutěž MH. 

         

       Miloš Svoboda - reagoval na příspěvek - medaile pro děti se řešily na radě 

       mládeže, ale řešilo se to bohužel až po soutěži. Před soutěží ale neřekl nikdo 

       nic, že by se měly všem dětem předávat medaile. Diplomy - část jich byla 

       vytištěná chybně, takže se musely dotiskovat, za to se M. Svoboda omluvil. 

       ZHVB - organizace soutěže je poměrně náročná, letos tam byli tři  

       organizátoři. Kritika je oprávněná, ale někdy je velice složité soutěž zajistit,  

       sehnat potřebný počet lidí. Velice zhodnotil práci lidí, kteří soutěžemi  

       zabývají, zejména práci vedoucí ORM Jarmily Baslové i J. Baslové mladší. 

       Jarmila Baslová přečetla akce a soutěže MH, které se uskuteční v příštím 

       roce, a požádala o pomoc při jejich zajištění. 
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12. Návrh na usnesení, schválení usnesení 

      Návrh na usnesení přečetl Jan Sedláček: 

       

      Shromáždění představitelů sborů okresu Rokycany, konané dne  

      25. 11. 2023 v Bušovicích 

 

přijímá následující usnesení: 

 

I. BERE NA VĚDOMÍ 

a) Zprávu mandátové komise 

b) Zprávy odborných rad 

c) Zprávu starosty OSH a náměstka starosty o přípravě ŘVH sborů a 

okrsků 

 

II. SCHVALUJE 

a) Program jednání 

b) Volbu zapisovatele:               Věra Sedláčková, SDH Přísednice   

c) Volbu ověřovatelů zápisu:     Stanislav Mudra, SDH Líšná 

                                                          Petr Marek, SDH Mýto 

d) Mandátovou komisi:              Jan Sedláček, SDH Přísednice 

                                                Radek Franta, SDH Kříše 

                                                Zbyněk Knot, SDH Třebnuška 

e) Skrutátory:                              Ivana Andělová, SDH Zbiroh 

                                                Šárka Frostová, SDH Cheznovice 

f) Zprávu o činnosti OSH Rokycany za období leden - říjen 2023 

g) Zprávu o hospodaření OSH za leden - říjen 2023 

h) Zprávu okresní kontrolní a revizní rady 

i) Návrh rozpočtu na rok 2024 

 

III. UKLÁDÁ 

 

1) Starostům SDH 

a) Zajistit zdárný průběh VVH sborů v termínu od 1. 12. 2023  

     do 31. 1. 2024 a termíny nahlásit na OSH 

b) Odevzdat hlášení o činnosti SDH za rok 2023 do 31. 1. 2024 

c) Do 31. 1. 2024 zprávu o valné hromadě sboru, přehled o 

majetku a závazcích, sbory se sportovci Registrační list 

sportovního oddílu 

d) Do 31. 1. 2024 uhradit odvody členských příspěvků ve výši 250 

Kč za řádného člena a 200 Kč za mladého hasiče 
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2) Starostům okrsků 

a) Zajistit řádný průběh ŘVH okrsků - termín do 28. 2. 2024 

b) Při konání okrskové soutěže v požárním sportu zaslat na OSH 

výsledkovou listinu soutěže 

 

3) Radě represe a vedoucímu sekce rozhodčích 

a) Zajistit na okresní a krajkou soutěž hry Plamen dostatečný počet 

rozhodčích 

 

               4. Odborné radě mládeže 

                   a) zajistit na okresní a krajskou soutěž hry Plamen dostatečný počet  

                       rozhodčích 

 

14. Závěr jednání provedl starosta OSH Miroslav Frost, který poděkoval 

přítomným za účast a popřál hodně zdraví a úspěchů do roku 2024.  

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal :                           Věra Sedláčková 

 

Ověřovatelé zápisu:        Stanislav Mudra 

 

                                          Petr Marek 

 

 

 

 

Přílohy:  Zpráva o činnosti OSH za rok 2023 a zprávy odborných rad 

                v plném znění  jsou přílohou tohoto zápisu. 

  

 

 

          

 

 

 

 



        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


